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A GIMNÁZIUMOK MÁR ELŐKÉPZETTSÉG NÉLKÜL IS FELVESZIK A DIÁKOKAT 

Mire jó az iskola? 
SZEGED. A kompetenciafej-
lesztésről szülőknek és peda-
gógusoknak címmel regionális 
műhelybeszélgetést szervez a 
Tempus Közalapítvány csütör-
tökön. A15 órakor kezdődő 
rendezvényre azokat az alap-
fokú nevelés-oktatásban érin-
tett szülőket, szülői szerveze-
tek képviselőit és pedagógu-
sokat várják a szervezők a 
Novotel Hotelbe, akiket érde-
kelnek a gyermekközpontú, 
élményszerű tanulás-tanítás 
formái, valamint a szülők és 
az iskola együttműködésének 
lehetőségei. 

Karbantartás a fürdőben 
MÓRAHALOM. Karbantartási 
munkálatok miatt zárva tart 
az Erzsébet Mórahalmi Gyógy-
fürdő, Gyermekfürdő és Szau-
navilág ma és holnap. Nyitás 
november 18-án reggel 10-kor. 
A gyógyfürdő többi részlege a 
fent jelzett időpontok alatt is 
üzemel. 

Bereményi Géza 
Zsombón 
ZSOMBÓ. jó estét kívánok! 
Bereményi Géza vagyok! cím-
mel irodalmi estet szerveznek 
ma 18 órától a közösségi ház-
ban. A Kossuth-díjas író, dal-
szöveg- és forgatókönyvíró, 
filmrendező a rendezvényen 
saját életéről, irodalomról, 
filmről, zenéről, barátokról 
mondja el tapasztalatait. 

Prágában jártak 
a röszkeiek 
RÖSZKE. Ebben az évben 
több képzést is tartottak a 
Röszkei Teleház szervezésé-
ben a Magyar Teleház Szövet-
ség partnereként az EU Grunt-
vig programjának keretében. 
Harminc fő részvételével zaj-
lott a számítástechnikai kép-
zés, majd 15 aktív időskorú is-
merkedett a pályázatírás, a 
tervezés, a megvalósítás és az 
elszámolás fortélyaival. A na-
pokban egy prágai találkozón 
vettek részt, amelyen nyolc 
ország képviseltette magát. A 
program folytatásaként pedig 
Röszkén találkoznak majd a 
franciák, olaszok, litvánok, 
csehek, törökök, románok és 
lengyelek jövő év januárjában. 

Rost Andrea estje 
szegediekkel 
SZEGED. Rost Andreával ad 
koncertet a Szegedi Szimfoni-
kus Zenekar Gyüdi Sándor 
művészeti vezető dirigálásával 
ma este Budapesten, a Művé-
szetek Palotájában, a Bartók 
Béla Nemzeti Hangversenyte-
remben. A zártkörű hangver-
senyen népszerű operaáriák, 
nyitányok csendülnek fel. 

Csónakszállftás 
MÁRTÉLY. A Hódmezővásár-
helyhez tartozó mártélyi üdü-
lőterületen november 21-éig 
el kell szállítani a csónakokat. 
Mártélyon nyolc stég találha-
tó, és ezeket télen - amikor 
az időjárás már alkalmatlan a 
vízi közlekedésre - bevonják. 
Ehhez szükséges a csónaktu-
lajdonosok együttműködése, 
akiket arra kérnek, hogy a 
fenti időpontig oldják le jár-
művüket a stégről, és gondos-
kodjanak az elszállításáról. 
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Városi fenyőfák, ajándékba 
CSONGRÁD MEGYE. A városi ka-
rácsonyfa-állítást egészen tava-
lyig Csongrádon oldották meg a 
legegyszerűbben, egyúttal a fá-
kat leginkább kímélő módon: a 
főtér fenyői közül volt szokás 
feldíszíteni egyet. A területet vi-
szont időközben átépítették, így 
idén már itt is vágott fenyőt állí-
tanak - tudtuk meg Gyovai Gás-
pár alpolgármestertől. Szemé-
lyes ismeretség révén valaki 
már fel is ajánlott egy 6-8 méter 
magas lucfenyőt, amely közvet-
lenül a városháza előtt fog állni. 

Makón ezzel szemben nem 
újdonság a vágott fenyő és az, 
hogy ennek felajánlását hir-
detményben kéri az önkor-
mányzat. A Széchenyi téren, a 

karácsonyi vásár díszeként 
10-12 méter magas ezüstfe-
nyőt szokás állítani. Ádok Já-
nosné városi főkertésztől meg-
tudtuk: idén érkezett több fel-
ajánlás, és sikerült kiválaszta-
ni a megfelelőt. 

Hódmezővásárhelyen több 
fát állítanak szerte a városban 
- tudtuk meg Göbl Vilmostól, a 
polgármesteri hivatal szóvivő-
jétől. A Kossuth téren kívül 
ilyen helyszín a strand, a szoci-
ális otthon, a Fekete Sas Szálló 
és a nyugdíjaslakópark környé-
ke. Vásárhelyen is hirdetéssel 
keresik az ideális fákat - 3 és 9 
méter közötti növényeket fo-
gadnának szívesen. 

Szegeden sincs még meg a 

város karácsonyfája, de több 
felajánlást tettek már a kör-
nyezetgazdálkodási kft.-nél -
tájékoztatta lapunkat Gila 
Csaba, a közterület-fenntartá-
si divízió vezetőhelyettese. 
Vannak ingyenesen elvihető 
fák és olyanok is, amelyekért 
fizetni kellene. Még nem vá-
lasztottak közülük. 

Szentesen tavaly még állí-
tottak városi karácsonyfát a 
város főterén, idén viszont 
nem fognak. Mint a város fő-
kertésze, Baloghné Berezvai 
Csilla elmondta, azért, mert a 
vásár nem itt, hanem a Szent 
Miklós téren lesz - ott viszont 
nincs elegendő hely a bizton-
ságos faállításhoz. 

MELYIK VOLT WALT DISNEY ELSŐ EGÉSZ ESTÉS RAJZFILMJE? ! 
A) Macskafogó B) Hófehérke és a hét törpe ! 

A beküldő neve: 

Címe: 

Tel. száma: 

1 A Hűségkártya száma: • • • • • • 

Minden nyertes A db belépőt kap! 
A vetítés időpontja: 2010. november 30., 18 óra. 
Helyszíne: Szeged Plaza, Cinema City 
Beküldési határidő: 2010. november 24., 12 óra. 
A tárgyhoz írja be: „Mozi". 

Megfejtését nyílt postai levelezőlapon 
vagy e-mailben várjuk! 
Cím: Délmagyarország Kiadó 
6740 Szeged, Pf. 153. 
E-mail: marketing@delmagyar.hu 

I éves a DÉLMAGYARORSZÁG 

Két tannyelvűbe, alapok nélkül is 

lió forinttal tartozik a bala-
tonszárszói ifjúsági tábor-
nak. Lázár János polgármes-
ter azért sürgeti az eljárást, 
mert úgy tudja, idén a Hód-
mezővásárhelyi Városi Bíró-
ság még csak a 2008-as ügye-
ket tárgyalja, így mire jog-
erős ítélet születik, addigra 
Ajtai Évának lejárhat a man-
dátuma. Az Országos Igaz-
ságszolgáltatási Tanácsnak 
írt levelet - ahogy azt Korsós 
Ágnes címzetes főjegyzőtől 
megtudtuk - már előkészítet-
ték postázásra. 

A cigány kisebbségi önkor-
mányzat elnöke pénteken ar-
ról értesítette szerkesztősé-
günket, hogy az üggyel kap-
csolatban hétfőn sajtótájékoz-
tatót tart. Ám tegnap szemé-

„Soronkívüliséget csak 
bizonyos esetekben 
lehet elrendelni, 
például az ügyfél 
kérelmére." 
Szűcs Péter, az OIT szóvivője 

LAZAR jANOS LEVELET IRT AZ IGAZSAGSZOLGALTATASI TANACSNAK 

Sürgetik az Ajtai-ügyet Á t h e l y e z e t t megálló 

Elrendelheti az Országos Igaz-
ságszolgáltatási Tanács (OIT), 
hogy egy eljárást soron kívül 
intézzen a bíróság, volt már er-
re példa. Ezt kéri most Hódme-
zővásárhely önkormányzata a 
kisebbségi testület elnökének 
büntetőügyében. 

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 
KOROM ANDRÁS 

Megsürgeti a vásárhelyi ön-
kormányzat az Országos 
Igazságszolgáltatási Tanács-
nál Ajtai Éva, a hódmezővá-
sárhelyi cigány kisebbségi 
önkormányzat elnöke ellen 
folyó büntetőügy tárgyalá-
sát. A cigány kisebbségi ön-
kormányzatba bejutott, majd 
ott elnökké választott Ajtai 
ellen februárban tett feljelen-
tést nagy értékben elkövetett 
sikkasztás alapos gyanúja 
miatt a város, amely eredeti-
leg 2 millió forintot adott a 
Hódmezővásárhelyi Romák 
Egyesületének gyerekek 
üdültetésére. Később kide-
rült, hogy a szervezet félmil-

lyesen közölte, megbeszélték 
a dolgot a kisebbségi önkor-
mányzat tagjaival, s úgy dön-
töttek, mégsem tárják állás-
pontjukat a nyilvánosság elé. 

Érdeklődtünk az OIT-nál, 
milyen esetekben lehet soron-
kívüliséget elrendelni, és 
volt-e ilyenre példa az utóbbi 
években. Szűcs Péter, az OIT 
és a Legfelsőbb Bíróság szóvi-
vője közölte: soronkívüliséget 
csak bizonyos esetekben lehet 
elrendelni, például az ügyfél 
kérelmére. Soronkívüliség 
alapulhat ezen kívül jogsza-
bályon, illetve az OIT határo-
zatán. Ez utóbbihoz a testület 
bármely tagjának javaslatára 
van szükség. Ebben az eset-
ben is feltétel, hogy az ügy a 
társadalom széles körét érint-
se, illetve a közérdek szem-
pontjából kiemelkedő jelentő-
ségű legyen. Az OIT gyakorla-
tában volt már ilyenre példa: 
10 évvel ezelőtt az összes sor-
tűzperben, illetve az úgyneve-
zett olajügyek esetében ren-
deltek el soron kívüli tárgya-
lást. 

SZEGED. A 2-es villamosvonal 
építkezése miatt az 5-ös és a 
8-as trolibuszok a Gyermekkór-
ház, illetve a Klinikák végállo-

más felé használt Rókusi körúti 
Vértó megállóját áthelyezték. A 
két járatra átmenetileg száz mé-
terrel előrébb lehet felszállni. 

Film í J L 
www.forumhungary.hu 

100 éve velünk ébred! 
DÉLMAGYARORSZÁG 

Premier előtti mozi a Délmagyarország és a Délvilág 
Hűségkártyával rendelkező előfizetőinek! 

Válaszoljon kérdésünkre , és a helyes megfejtés 
beküldői között 200 d b mozijegyet sorsolunk ki! 

CSONGRÁD MEGYE 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

így született a döntés: jövő év-
től gyakorlatilag előzetes nyelv-
tudás nélkül is lehetőségük lesz 
a diákoknak a két tannyelvű 
franciaképzésben részt venni. 
Igaz: a gimnáziumi évek így 
eggyel nőnek, hiszen a 9. évfo-
lyam a nyelvtanulásról szól. 
Heti több mint 20 franciaórájuk 
lesz a jelentkezőknek, ennek 

Vásárhelyen hetediktől 
Szegeden kívül csak Vásárhe-
lyen indítanak két tannyelvű 
képzést, mégpedig a Németh 
László Gimnázium és Általá-
nos Iskolában. Német és angol 
közül választhatnak a diákok, 
akik a hetedik és nyolcadik 
osztályban emelt óraszámban 
tanulják a nyelvet, a kilence-
dik. nyelvi előkészítő évfo-
lyam az intenzív képzésé, és 
tizediktől három, tizenegye-
diktől négy tantárgyat idegen 
nyelven tanulnak - tájékozta-
tott Árva László igazgató.A 
jelentkezésnek itt sem feltéte-
le, hogy a diák korábban is ta-
nulja a németet vagy angolt. 

Történelemóra franciául a szegedi Ságvári-gimnáziumban. Egy év alatt a nulláról indulva is elérik a két-
nyelvű tanuláshoz szükséges szintet. FOTÓ: FRANK YVETTE 

köszönhetően 10. évfolyamra 
elérik azt a szintet, amellyel el-
kezdhetik a hagyományos két 
tannyelvű képzést. Ekkor csat-
lakoznak az osztályhoz majd 
azok, akiknek már megvan a 
stabil nyelvtudásuk. 

A rendszer egyébként 
nem új keletű: a Tömör-
kény-gimnáziumban már 5 
éve így indítják a spanyol 
két tannyelvű osztályt. Igaz: 
más lehetőség nem is lett 
volna, hiszen ezt a nyelvet 

egyetlen általános iskolában 
sem tanítják. 

- A német két tannyelvű 
osztályunk 1993 óta létezik, de 
oda is évről évre egyre keve-
sebb volt a jelentkező. Bár több 
általános iskolában magas 

Anyanyelvi szintű tudást 
kapnak 
A két tannyelvű képzést kínáló 
középiskolák tapasztalatai sze-
rint ez a képzésforma a létező 
legjobb a nyelvtanulás szem-
pontjából. Mint mondták, gyakor-
latilag anyanyelvi szintű tudást 
kapnak a fiatalok, ráadásul nem-
csak alap-, hanem bizonyos szak-
mai szókincsük is lesz. Az érett-
ségi mellé felsőfokú nyelvvizsgát 
is kaphatnak, ráadásul az idegen 
nyelv olyannyira az életük részé-
vé válik, hogy sokkal kevésbé fe-
lejtik el akkor, amikor már nem 
foglalkoznak napi szinten vele. 

szinten oktatják ezt a nyelvet, 
valamiért elfogytak azok, akik 
stabil tudásukkal felvételizni 
mertek - mondta el Kühn János 
igazgató. - Miután a város fel-
kínálta a spanyol osztály indí-
tásának lehetőségét, úgy dön-
töttünk, hogy az 5 éves képzés 
rendszerét a németre is alkal-
mazzuk. így most mindkét 
nyelvből megvan a lehetőség, 
hogy akár előképzettség nélkül 
nekivágjanak a diákok, hiszen 
az első évben heti 19 órában ta-
nulják a nyelvet. 
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